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Referat skolebestyrelsesmøde 
 

Tid:  D. 21. maj 19.00 – 21.00  

Sted:  Gammelgaardsskolen, mødelokale 4 

Mødeleder: Louise Enevoldsen 

 

Deltagere: 

Morten Skrubbeltrang – forældrevalgt 

Louise Enevoldsen – forældrevalgt 

Stinne N. Løvind – forældrevalgt 

Jonas Karmark Ibsen - forældrevalgt 

Henriette Schou Hansen – forældrevalgt 

Kathrine Melchiorsen – forældrevalgt 

Jens Kjølby – medarbejderrepræsentant 

Ane-Stine Juel Korsgaard – medarbejderrepræsentant 

Susanne Broe Laursen – skoleleder   

Anna Margrethe Østergaard – viceskoleleder + pædagogisk leder 4.-6. klasse 

Thor Ibsen Gyldenløve 8.b - elevrepræsentant 

Iris Karenardottir-Svenningsen 8.e - elevrepræsentant  

Margrethe Jets-Petersen, forældresuppleant 

 

Afbud:  

Maria Molke Rediin – forældrevalgt 

 

O= Orientering, B= Beslutning, D = Drøftelse 

 

1.  Godkendelse af dagsordenen (B) 

Godkendt 

  

2.  Godkendelse af referat (Bilag – se skolens hjemmeside) 

Godkendt 

 

3. Meddelelser (O) 

Gamby 

Temaet for årets fælles flexuge var Gamby, hvor børnene arbejdede sammen med deres 

venskabsklasser. Vi har besluttet, at vi arbejder med Gamby hvert år fremover. 8. årgang stod 

for medier, bank og mange var pædagogiske hjælpere. 

Ugen forløb rigtig godt med mange aktiviteter, og der kom rigtig mange til Åbent Hus. 
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Skoleårets planlægning, klassesammenlægning 9. årgang 

Det går som planlagt, og vi er færdige med fagfordelingen. Vi har ansat en musiklærervikar i 

Frejas barselsvikariat, så vi kan dække musiktimerne. Der er skemalægningsworkshop i dag 

og i morgen, og vi håber, at der kan komme et udkast i løbet af den kommende uge.  

De fem 8. klasser bliver til fire 9. klasser til august. Der har været afholdt forældremøder, hvor 

der kom nogle gode ideer fra forældrene om den videre proces. Derudover har der været 

tilbud om skole/hjem-samtaler, hvor eleverne også deltog. De nye klasser bliver sendt ud på 

Aula til forældrene i uge 24 på et tidspunkt, hvor eleverne har fået fri. Der kommer endnu et 

forældremøde på årgangen inden sommerferien, så de nye klasseforældreråd bliver dannet.  

Skolebestyrelsen synes, det har været en god proces, hvor skolen har været tydelig og dygtig 

til at kommunikere. 

 

Nyt om hallen og skolens brug 

Der er landet en aftale mellem Åbyhøj Idrætscenter og Aarhus Ejendomme, så vi kan tage 

hallen i brug fra 1. august. Det er vi meget glade for.  

 

Lokal praksisudvikling – Deltagelsesmuligheder for alle børn og unge 

Susanne omdelte et dokument med beskrivelse af vores pædagogiske indsats for kommende 

år, som er en uddybning af punktet fra sidste gang. 

 

Dialogmøde mandag 19/5 for alle forældrebestyrelser i skoler og dagtilbud 

Der var fokus på Trivselskommissionens rapport, der blev formidlet, hvorefter vores bestyrelse 

arbejdede med lokale indsatser. Der kom flere gode idéer, fx at alle klasseforældreråd en gang 

om året skal inviteres til at fællesmøde med skolebestyrelsen om deres opgave.  

 

4. Nyt fra elevrådet (O) 

Der har været besøg fra et Børne-og ungebyråd i Finland. De var meget imponerede over 

skolen. 

Casper indkalder til et elevrådsmøde inden sommerferien sammen med Iris og Thor. 

 

5. Skole-hjemsamarbejde (O + D) Bilag 1  

Hvordan arbejder skolen med princippet? 

Skolen har ikke levet op til den del i princippet, der handler om meddelelsesbogen, og det er 

beklageligt. Der har været nogle tekniske udfordringer, da den digitale læringsplatform, Momo 

lukker til 1. august. Der er derfor valgt en ny skabelon, som blev præsenteret for 

medarbejderne midt i skoleåret, hvor første runde af skole/hjem-samtalerne var blevet 

afholdt. Der er nu oprettet meddelelsesbøger for alle elever i resten af deres skolegang, og 

mange klasser er i gang med anden runde af samtaler, hvor meddelelsesbogen er inddraget.  

Til møder med alle årgangskoordinatorer er der arbejdet med, hvordan lærere og pædagoger 

kan være bedre til forberede elever og forældre til skole/hjem-samtaler, og at der sendes en 

tydelig dagsorden hjem inden samtalen.  
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Hvad oplever forældre og elever?  

Der er nogle områder i princippet, som forældrene ikke oplever, skolen lever op til fx at 

skole/hjem-samtalerne er bedre planlagt med en elevsamtale inden, og der er sendt 

forberedelsesmateriale hjem til forældrene inden samtalen. 

Hvad betyder nem og overskuelig information? Det er der brug for en tydeligere beskrivelse 

om. På den anden side skal vi være opmærksomme på, at vores principper ikke bliver for 

detaljererede, da der kan være mange forskellige oplevelser af, hvad der er nemt og 

overskueligt. 

 

Hvad ønsker bestyrelsen, at ledelsen og medarbejderne arbejder videre med? 

• Der skal være mulighed for, at man som forældre kan forberede sig til skole/hjem-

samtalen 

• Medarbejderne sender en konkret dagsorden til forældrene inden skole/hjem-samtalen 

• Drøftelse med medarbejdere om, hvad nem og overskuelig kommunikation betyder 

• Det er vigtigt, at eleven er tryg inden skole/hjem-samtalen. Det kan derfor være en 

fordel at holde elevsamtaler inden skole/hjem-samtaler. 

 

6. Aarhus Ejendomme – store besparelser (O+D) 

Hvad betyder det for skolen, og hvordan kan bestyrelsen involvere sig? 

 

Pga. Aarhus Ejendommes kraftige overskridelse af budgettet er det almindelige vedligehold på 

skolen beskåret. Vi kender endnu ikke det konkrete omfang, og hvilke opgaver medarbejdere 

og ledelse selv skal klare, hvilket betyder, at tiden går væk fra vores kerneopgave. 

Susanne har bedt om at få en skriftlig redegørelse for, hvilke opgaver vi selv skal stå for. Så 

snart hun modtager det, sender hun det til skolebestyrelsen. 

Skolebestyrelsen vil gerne være med til at løfte udfordringen til det politiske niveau. 

 

7. Input til formandens årsberetning (D) 

Morten skriver et forslag til formandens beretning, som vedhæftes som bilag til kommende 

møde i juni. 

 

Input til form 

• Gerne så kort som muligt og i nogle punkter 

• Beretningen kan suppleres med en kort video 

 

Input til indhold 

• Skolens økonomi 

• Trafik udfordringer og skolebestyrelsens tjans som skolepatrulje 

• Ny viceskoleleder 

• Det løbende arbejde med principper 

• Samarbejdsmøde med SFOens forældreråd 

• Musicalugen 
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8. Datoer for skolebestyrelsesmøderne i skoleåret 25/26 (G) 

25/8, 23/9, 23/10, 26/11, 13/1, 18/2, 23/3, 22/4, 19/5 og d. 18/6  

 

Susanne beder om, at halvdelen af møderne afholdes kl. 17-19, for at give et bedre 

arbejdsmiljø for medarbejdere og ledelse. Det er der opbakning til.  

Susanne kommer med et konkret forslag med tidspunkter til næste møde. 

 

9. Planlægning af skolebestyrelsesmødet d. 19/6 (O+D) 

Mødet er forlænget kl. 17-21, og der vil være spisning. 

Formandskabet foreslår, at suppleanterne inviteres med. 

Forslag til punkter: 

Hans Sloth Kristoffersen (specialkonsulent i Børn og Unge) kommer kl. 17.15. 

Drøftelse af skolebestyrelsens indflydelse, kompetencer og roller. 

Hvordan inddrager vi flere forældre i skolens liv? 

 

Morten og Margrethe melder afbud til mødet. 

Stinne og Jonas vil gerne deltage i planlægningsmødet med Morten, Louise og Susanne 

mandag d. 2. juni kl. 8.00. Susanne inviterer i Outlook kalenderen.  

Skolen bestiller smørrebrød. 

Susanne kontakter Hans for at aftale indhold og form. 

 

10. Eventuelt og punkter til de næste møder (O) 

Sidste skoledag for 9. årgang forløb rigtig godt og uden konflikter. 

  

  

 

Ansættelsesudvalg: Stinne, Morten, Henriette og Jonas 

Trafikudvalg: Kathrine, Susanne, Thor 

Elevadfærd og voksenpraksis: Jens, Henriette, Jonas + Susanne 

 

 

 


